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1.

Kommunens økonomi

J.nr. ØKF 00.01Ø10

Til efterretning for økonomiudvalget

Økonomichefen vil på mødet orientere om kommunens økonomiske situation. 
Økonomiudvalget tager på møde den 14. maj 2002 orienteringen til efterretning.

2.

Lokalplan 85. Vellerup

J. nr. 01.02.05P16/AKH 

Afgøres af byrådet

Miljø- og teknikudvalget behandlede den 19. december 2001 udkast til lokalplan 85 med 
følgende kommentarer:

Forslag til lokalplan nr. 85 samt kommuneplantillæg videresendes til behandling i 
økonomiudvalget, når følgende ændringer er indarbejdet.:

• Lokalplanen skal samlet omfatte de 2 endelige matrikler, som udstykkes fra matr. nr. 
7-a Vellerup by, Vellerup, inkl. det areal som skal overføres til landsbyen.

• Der etableres byggefelter på matriklerne som friholder nordlig "restareal" for 
bebyggelse.

• De bygningsregulerende bestemmelser i den nye lokalplan er identiske med de 
gældende bestemmelser i Lokalplan 34.

• At lokalplanen entydigt illustrerer den ønskede sammatrikulering, og at der ikke kan 
foretages yderligere udstykning.

Ejerens landinspektør har nu fremsendt et revideret forslag, som imødekommer udvalgets 
beslutning.
Forslaget vedlægges.
Miljø- og teknikudvalget indstiller på møde den 24. april 2002, at det reviderede udkast 
fremlægges som lokalplanforslag fra den 4. juni til den 27. august 2002. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 14. maj 2002 miljø- og teknikudvalgets 
indstilling.
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3.

Persontransport i Skibbv Kommune herunder midlertidig drift af skolebusserne

J. nr. 13.05P17/NCN 

Afgøres af byrådet

Projekt Landdistrikter bevæger sig forsigtigt fremad. Kommunen har - som svar på 
følgegruppens opfordring - kun fået få tilbagemeldinger "fra baglandene" med ønsker og 
forslag - og forventer nu at modtage HUR's oplæg til en ny kørselsordning i løbet af maj 
måned.

HUR oplyser, at både Bramsnæs og Jægerspris med lidt forsinkelse også er kommet med i 
projektet og forventes at deltage i en samlet løsning, hvilket både arbejds- og følgegruppe i 
Skibby Kommune anser for at være en stor fordel.

Den samlede løsning forventes - såfremt enighed opnås - at blive udbudt i 
oktober/november 2002, således at ordningen kan starte ved skoleårets begyndelse, august 
2003.

Der var allerede ved projektets start usikkerhed om, hvornår det var realistisk at kunne nå til 
enighed om en ny kørselsordning, hvorfor teknisk forvaltning allerede i efteråret 2001 
drøftede med HUR, om man inden for projektet kunne sikre driften af skolebusserne, uden at 
denne skulle udbydes.

Det har kommunen fået tilsagn om, idet HUR har mulighed for lovligt at udvide en 
igangværende kontrakt, som man har med firmaet Partnerbus.
Indstillingsbilag vedlagt.
Miljø- og teknikudvalget indstiller på møde den 24. april 2002, at der indgås kontrakt med 
HUR om at videreføre skolebuskørslen på de hidtidige ruter 474 og 475 med de tilretninger, 
det nye skoleår betinger, idet der lægges vægt på, at det er de samme chauffører, som kører 
i dag. Kontraktsummen på kr. 1.683.792 godkendes.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 14. maj 2002 miljø- og teknikudvalgets 
indstilling.

4.

Separering af Røgerup. Anlægsregnskab

J. nr. 06.01.03008/BB 

Afgøres af byrådet

Efter afslutning af ovennævnte anlægsarbejde har Rambøll udarbejdet anlægsregnskab i 
forbindelse med separering af Røgerup.
Efter afslutningen af regnskabet er afholdt yderligere udgifter på i alt kr. 55.379,00. Beløbet 
er afholdt til kurator for boet JSB Entreprise A/S under konkurs.
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Af vedlagte regnskab og ovennævnte beløb fremgår følgende:

Anlægsbevilling kr. 2.000.000,00
Forbrug i h.t. anlægsregnskab kr. 1.539.104,06
Afholdt til konkursboet kr. 55.379.00
Besparelse kr. 405.516,94

Økonomisk forvaltning har afstemt regnskabet i forhold til kommunens bogholderi. 
Besparelsen skyldes primært mindre udgifter på pumpestationer, maskiner, el og SRO samt 
lavere grundvandsspejl end forventet.
Anlægsregnskab vedlægges.
Miljø- oa teknikudvalaet indstiller på mødet den 24. april 2002, at anlægsregnskabet 
godkendes.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 14. maj 2002 miljø- og teknikudvalgets 
indstilling.

5.

Separering af Skuldelev Strand. Anlægsregnskab

J. nr. 06.01.03Ø08/BB 

Afgøres af byrådet

Efter afslutning af ovennævnte anlægsarbejde har Rambøll udarbejdet anlægsregnskab i 
forbindelse med separering af Skuldelev Strand.
Af vedlagte regnskab fremgår følgende:

Anlægsbevilling kr. 10.955.275,00
Forbrug i h.t. regnskab kr. 9.572.290,80
Ekstraudgift til Rambøll kr. 513,40
Besparelse kr. 1.382.470,80

Økonomisk forvaltning har afstemt regnskabet i forhold til kommunens bogholderi.

Besparelsen skyldes primært, at de uforudseelige udgifter pga. lavere grundvandsspejl er 
blevet mindre end forventet.
Anlægsregnskab vedlægges.
Miljø- oa teknikudvalaet indstiller på mødet den 24. april 2002 at anlægsregnskabet 
godkendes.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 14. maj 2002 miljø- og teknikudvalgets 
indstilling.

6.

Mangel på pleje- og ældreboliger
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J. nr. SSSF 16.07 

Afgøres af økonomiudvalget

Skole-, social- og sundhedsudvalget har drøftet manglen på pleje- og ældreboliger, jf. 
temadagen den 6. marts 2002 samt Jette Linells redegørelse.
Skole-, social- oa sundhedsudvalget anbefaler på sit møde den 30. april 2002, at DAB 
kontaktes med henblik på udarbejdelse af et skitseforslag til en udbygning af plejeboliger og 
beskyttede boliger på Nordhøj. Økonomien skal undersøges omkring deponering, husleje 
m.v.
Økonomiudvalget godkender på møde den 14. maj 2002 skole-, social- og 
sundhedsudvalgets indstilling.

7.

Evaluering af målopfyldelse på kvalitetsstandarder for år 2QQ1 oa forslaa til 
kvalitetsstandarder for år 2QQ2

J. nr. SSSF 16.07.10P23 

Afgøres af byrådet

Sundhedsafdelingen fremsender evaluering af målopfyldelse på kvalitetsstandarder for år 
2001 og forslag til kvalitetsstandarder for år 2002.
Ifølge lov om social service er kommunen forpligtet til at udarbejde kvalitetsstandard for 
ydelser efter §§ 71 og 72 og fra år 2001 på ydelser efter § 73 a og § 75 stk. 3 samt at 
evaluere disse standarder 1 gang årligt.
Evaluering af kvalitetsstandarder i perioden 1. januar 2001 til 31. januar 2001 for ydelserne: 
Personlig pleje
Madlavning og/eller udbringning
Tøjvask
Indkøb/ærinder
Rengøring
Arbejdsmiljø
Sygefravær.
De enkelte ydelsesområder er evalueret i forhold til de opstillede kvalitetsmål og 
sagbehandlertid.
En standard: Angiver det niveau for kvalitet man som minimum ønsker og forventer at kunne 
opnå. Standarden fastsættes på baggrund af lokale betingelser herunder organisatoriske og 
økonomiske forhold.
Kriteriet/eller målet: Angiver det ideelle mål for kvaliteten. Kvalitetsmål tager udgangspunkt i 
politiske udmeldinger og økonomi.
Indikatorer/variable: For at måle kvalitet skal der identificeres en eller flere målbare variable, 
der kan belyse, i hvor høj grad standarden er opfyldt.
Evaluering af kvalitetsstandarder og forslag til kvalitetsstandarder for år 2002 har været til 
høring hos Ældre- og handicaprådet.
Skole-, social- oa sundhedsudvalget anbefaler på sit møde den 30. april 2002 de 
evaluerede kvalitetsstandarder for år 2001 og forslag til kvalitetsstandarder for år 2002. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 14. maj 2002 skole-, social- og 
sundhedsudvalgets indstilling.
8.

Økonomisk oversigt vedrørende konto 3 og 5

J.nr. SSSF 00.01Ø09

Til orientering for økonomiudvalget
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Forvaltningen fremsender økonomisk oversigt vedrørende konto 3 og 5 for perioden 1.1.2002 
- 31.03.2002.
Bilagene omfatter talmateriale samt grafisk fremstilling af udvalgte hovedområder.
Konto 3:
Konto 301-312 Området omfatter: Folkeskolen.
Der er pr. 31.03.02 et overforbrug i skolevæsenet på ca. kr. 600.000 i forhold til det 
oprindelige budget. Overskridelsen skyldes at der ikke er nogen indtægter for betaling fra 
andre kommuner.
Der er ikke udsigt til budgetoverskridelse på nuværende tidspunkt.
Konto 5:
Konto 501-598 Hele social og sundhedsvæsen.
Der er pr. 31.03.02 et mindreforbrug på ca. kr. 2.200.000. På nuværende tidspunkt er det 
især lavere forbrug på Børn og Unge området og kontanthjælpsområdet, som medvirker til at 
der er lavere forbrug på dette tidspunkt.
501-508 Området indeholder: Kontanthjælp og aktivering mv.
Der er pr. 31.03.02 et mindreforbrug på netto ca. kr. 1.250.000. Indtil nu er det især 
merudgifter til handicappede børn og voksne som ikke er forbrugt, som forudsat i budgettet. 
Konto 520-523 Området indeholder: Døgninstitutioner og forebyggende foranstaltninger 
børn og unge.
Der er pr. 31.03.02 et mindreforbrug på netto kr. 1.350.000. Det er endnu for tidligt at sige 
noget præcist om dette område, som fra 1.1.2002 har ændret sig meget ved indførelsen af 
grundtakstmodellen fra 1.1.2002.
Konto 550-554 Foranstaltninger for voksne handicappede.
Der er pr. 31.03.02 et mindreforbrug på netto kr. 1.150.000. På dette område skyldes 
mindreforbruget især at der ikke er betalt regninger til amtet vedr. særlige plejehjem endnu. 
Det skyldes indførelsen af grundtaksten som har forsinket regninger og opkrævninger fra 
amtet.
Konto 567-569 Området omfatter: Førtidspensioner og personlige tillæg.
Der er pr. 31.03.02 et merforbrug på netto kr. 700.000. Merforbruget skyldes en større 
tilvækst i antallet af nye førtidspensionssager -med 35 % statsrefusion. 
konto 571 Området omfatter: Sygedagpenge.
Der er pr. 31.03.02 et merforbrug på netto kr. 1.000.000. Der er budgetteret med et for lille 
antal modtagere i perioden 4 - 5 2  uger med 50% refusion. Mængden af sager som 
kommunen medfinancierer er steget mere end forventet som konsekvens af lovændringen 
1.1.2001, hvor refusionsreglerne blev ændret fra kommunal medfinansiering fra 5. uge i 
modsætning til tidligere fra 9. uge.
Alle byrådsmedlemmer har fået kopi.
Skole-, social- oa sundhedsudvalget har på sit møde den 30. april 2002 taget 
ovennævnte til efterretning.
Økonomiudvalget tager på møde den 14. maj 2002 orienteringen til efterretning.

9.

Skrivelser til Indenrigsministeren om regelforenkling

J. nr. BK 00.01

Til orientering for økonomiudvalget

På baggrund af Indenrigsministerens opfordring til kommunerne om at fremsende eksempler 
på forhold i eksisterende lovgivning o.l., der er til hinder for en effektiv administration, har 
forvaltninger og udvalg gennemgået deres respektive sagsområder med henblik på at gøre 
opmærksom på uhensigtsmæssigheder.
Der er peget på en række områder, hvor regler burde ændres, eller hvor forskellige særlove 
er i modstrid med hinanden. Oplysningerne er samlet i et materiale der er indsendt til



Dagsorden til økonomiudvalget Side 7 af 11

Indenrigsministeren den 12. april. Kopi af materialet er samtidig sendt til Kommunernes 
Landsforening.
Økonomiudvalget tager på møde den 14. maj det indsendte materiale til efterretning.

10.

Opfølgning på planseminar den 17. april 2002

J. nr. BK

Til efterretning for økonomiudvalget

Som opfølgning på planseminaret den 17. april er administrationen blevet anmodet om at 
arbejde videre med følgende emner:

1. Der skal udarbejdes oplæg til en organisatorisk ændring i skole-, social- og 
sundhedsforvaltningen, således at de skolerelaterede opgaver samles under en ny 
chef. Forvaltningen deles ikke. Oplægget skal suppleres med oplæg, hvor også 
områder der relaterer sig til det kulturelle område (bibliotek, folkeoplysning o.l.) 
samles under den nye chef. Der indgår ikke ændringer af udvalgsstrukturen i nogle af 
oplæggene.
(10 timer der tidligere er lagt ud til de tre skoleledere, er den 18. april administrativt 
trukket ud af skoleplanlægningen, idet de 10 timer er påregnet at skulle indgå som 
delvis finansiering af den ny skolechefstilling).

2. Teknisk forvaltning skal udarbejde notater til næste planseminar den 19. juni 
vedrørende 2 nye udstykninger ( Hjortevænget Nord, og Søhøj vest) samt 
byggemodning af industrijord i Skuldelev. Endvidere skal der udarbejdes notat 
vedrørende 4 BO.

3. Borgmester og administration optager indledende forhandlinger om eventuel 
erhvervelse af arealer til byudvikling.

Økonomiudvalget tager på møde den 14. maj 2002 til efterretning, at disse opgaver er 
igangsat.
ad 2) Arealet til industrijord i Skuldelev søges ændret, således at der kan udstykkes 
parcelhuse.

11.

Regnskab for Eiendomsfonden Hammergården

J. nr. BK 00.01024 

Orientering for byrådet

Byrådet har givet tilskud til erhvervelse af arealet Hammergården, hvorfor Eiendomsfonden 
fremsender kopi af fondens første årsregnskab 2000/2001 til orientering.
Fremlagt i sagen.
Økonomiudvalget har på møde den 14. maj 2002 taget regnskabet til efterretning.

12.

Rapport fra kulturområdet

J.nr.

Til orientering af økonomiudvalget
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Overbibliotekaren kommer på mødet og orienterer om
❖  Statstilskud til samarbejde mellem 5 mindre biblioteker
❖  Ny hæve-sænkeskranke til udlånet
❖  Budget 2003

Kvartalsrapport vedlægges.
Økonomiudvalget har på møde den 14. maj 2002 taget orienteringen til efterretning.
13.

Ændring i folkeoplysningsloven

5. nr. BK 18.14

Afgøres af økonomiudvalget

Folketinget har den 19. marts 2002 vedtaget forslag til ændring af folkeoplysningsloven, som 
bl.a. indebærer, at start- og udviklingspuljen - den såkaldte 5%-Pulie - bortfalder pr. 1. april 
2002.
Hvis en kommune fremover ønsker at bevilge tilskud til de formål, som hidtil har været 
tilgodeset via start- og udviklingspuljen, kræver det en beslutning i byrådet og afsættelse af 
midler hertil.
Folkeoplysningsudvalget har modtaget en ansøgning fra Skibby Middelaldergruppe (tidligere 
Oldtidsfolket) om tilskud til hegn omkring den "Væbnergård", som foreningen vil opføre på 
Hammergårdens område. Der er indhentet tilbud lydende på kr. 10.573,00 excl. moms. 
Ansøgningen er indgået til borgmesterkontoret den 22. marts 2002 og kunne derfor først 
behandles på folkeoplysningsudvalgets dagsorden til møde den 25. april, da udvalgets april
møde lå den 21. marts.
Udvalget var meget positiv overfor ansøgning og ønskede at dække udgifterne til hegnet, 
men tilførte udvalgsprotokollen, at det dog kun kunne ske under forudsætning af, at byrådet 
ikke reducerer det på budgettet afsatte beløb efter ændring i folkeoplysningsloven.
Der kan først senere behandles stillingtagen til ændringerne i folkeoplysningsloven som 
helhed, bl.a. fordi der afholdes orienteringsmøde den 6. juni i byrådssalen, hvor alle 
ændringer i loven m.m. afdækkes.
Administrationen indstiller, at det godkendes, at udgifter til hegnet, kr. 10.573,00 excl. 
moms, afholdes over start- og udviklingspuljens konto, idet ansøgningen er indsendt før 
ændring af loven trådte i kraft.
Økonomiudvalget godkender på møde den 14. maj 2002 administrationens indstilling.

14.

Personalesager

Til efterretning for økonomiudvalget

Mappe med kopier af diverse skrivelser fra løn- og personalekontoret er fremlagt. 
Økonomiudvalget tager på møde den 14. maj 2002 orienteringen til efterretning.

15.

Principiel stillingtagen til oprettelse af stilling som skole-/ skole- og kulturchef

J. nr. LP 81.01.01 

Afgøres af økonomiudvalget

Der har gennem en periode været ført drøftelser i visionsgruppen vedrørende eventuel 
oprettelse af en administrativ stilling på skoleområdet. Det har endvidere været nævnt, at 
fritids- og kulturområdet eventuelt også kunne lægges under en sådan stilling.
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Administrationens bemærkninger fremgår af vedlagte indstillingsbilag.
Forvaltningens foreslår:

1. at økonomiudvalget tager principiel stilling til oprettelse af en stilling som skolechef, 
alternativt skole- og kulturchef

2. at økonomiudvalget tager principiel stilling til oprettelse af stilling som administrativ 
medarbejder for skolechef/skole- og kulturchef

3. at administrationen arbejder videre med den endelige opgaveplacering, herunder 
eventuel ændring af styrelsesvedtægt m.v.

4. at sagen forelægges for skole-, social- og sundhedsudvalget og relevante 
samarbejdsudvalg ultimo maj måned

5. at sagen forelægges for økonomiudvalg og byråd i juni måned til endelig beslutning 
Økonomiudvalgets møde den 14. maj 2002:
ad 1) Der ønskes oprettet en stilling som skole- kultur og fritidschef på afdelingslederniveau. 
ad 2) Det opgøres, hvilke timer der allerede eksisterer i den kommune administration/skoler/ 

bibliotek til løsning af opgaverne. 
ad 3) Godkendt 
ad 4) Godkendt
ad 5) Godkendt. Stillingen opslås snarest muligt, men formentlig først efter sommerferien.

16.

Ansættelse af skoleinspektør til Marbækskolen

J. nr. p-sag

Afgøres af økonomiudvalget

Stillingen som skoleinspektør på Marbækskolen har været genopslået. Der indkom 4 
ansøgninger. Der er planlagt ansættelsessamtaler tirsdag den 7. maj. Inden 
økonomiudvalgets møde vil ansættelsesudvalgets indstilling blive lagt på sagen. 
Økonomiudvalget blev på møde den 14. maj 2002 orienteret om sidste nyt af løn- og 
personalechefen.

17.

Meddelelser fra borgmesteren/viceborgmesteren

a)
Frederiksborg amt fremsender referat af borgmestermøde den 5. marts på amtsgården. 
Fremlagt i sagen.

b)
Kommuneforeningen i Frederiksborg amt fremsender udskrift for fortsættelsen af det 
konstituerende bestyrelsesmøde den 1. marts samt materiale i forlængelse af 
bestyrelsesmødet den 16. marts på Skævinge rådhus.
Fremlagt i sagen.

c)
Frederiksværk kommune, der er sekretariat for Lokalnævnet for Frederikssund politikreds, 
fremsender kopi af brev fra amtsborgmester Jørgen Christensen om alarmcentralens 
placering samt brev fra rigspolitichef Torsten Hesselbjerg om normativet for politipersonalet i 
Frederikssund politikreds.
Fremlagt i sagen.

d)
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Advokatfirmaet Holm & Schmidt fremsender i forbindelse med "Frederiksberg-sagen" faktura 
af 5. april på honorar for korrespondance vedr. bevisførelse, gennemgang af modtagne bilag, 
gennemgang af sagen med Jørgen Bent Hansen og yderligere bevisovervejelse for perioden 
1/7 2001 - 31/3 2002. Beløb kr. 10.000 incl. moms. Sagen er endnu ikke berammet. 
Fremlagt i sagen.

e)
Referat af borgmestermøde i 6-kommuner den 11. april i Skibby.
Fremlagt i sagen.

f)
Referat fra erhvervsudvalgsmøde den 24. april i Frederikssund.
Fremlagt i sagen.

g)
Kommunen har - via risikostyringsmidler - indkøbt et mobilt videoovervågningsudstyr, som 
opsættes på skift rundt ved kommunens ejendomme.
Frederikssund Politi er underrettet herom.
Økonomiudvalget tager på møde den 14. maj 2002 orienteringen til efterretning.

18.

Eventuelt

Intet
19.

Til orientering kan oplyses, at følgende sager vil blive optaget på byrådets dagsorden til møde 
den 22. maj:

a)

Ansøgning om dispensation fra ikke-rvge-kravet for eleverne på Marbækskolen

J. nr. SSSF 87.20

Skolebestyrelsen på Marbækskolen fremsender ansøgning om dispensation fra ikke-ryge- 
kravet for eleverne på Marbækskolen.
Fra starten af dette skoleår har det været forbudt skoleelever at ryge i skolen.
Det er umiddelbart et sympatisk initiativ, der gerne skulle nedbringe antallet af unge, der 
starter en rygekarriere.
På Marbækskolen - som de fleste steder - er det tilladt de store elever (8. - 10. årg.) at 
forlade skolen i de to store frikvarterer. Nogle ordner rent faktisk byærinder, men et større 
antal benytter tiden til at "snolde" i forretningerne.
Efter rygeforbudet har desuden samtlige rygere forladt skolens område for at samles på et 
gadehjørne i skolens nærhed for at ryge. Mens man førhen havde henvist dem til et lille, 
afgrænset udendørs område, hvor man havde rimelig kontrol med dem, er de nu til irritation 
og i et vist omfang til gene for naboer og forbipasserende med klager til følge. Lærerne har 
gentagne gange henstillet til eleverne om at tænke på, at deres adfærd ikke er heldig, men 
det flytter dem blot til et andet sted.
Samtidig mener lærerne at kunne konstatere, at der er blevet flere rygere.
Sagen har været diskuteret i pædagogisk råd. Selv om der ikke var enighed, henstillede et 
pænt flertal, at der blev ansøgt om at måtte genindføre den tidligere ordning med rygning i 
et anvist udendørs område på skolens grund.
Skolebestyrelsen vedtog på møde d. 25. april at videresende anmodningen med anbefaling. 
Skole-, social- og sundhedsudvalget kan på sit møde den 30. april 2002 ikke anbefale en 
dispensation.
Annie Hansen indtager særstandpunkt, idet hun ønsker en dispensation.
Hanne Kyvsgaard afventer stillingtagen.
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Kristian Moberg var fraværende.


